
 

BRM.0002.7.2022 

P r o t o k ó ł  nr  LII/2022 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 27 czerwca 2022 r.  
w Urzędzie Miasta Inowrocławia 

................................................................................................................................ 
 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 1000 otworzył sesję 

Rady Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości 

stwierdził, iż w sesji uczestniczy 18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 23 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji i uchwał.  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Sesji przewodniczył:  Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 

Na sesję spóźnili się radni:  Maciej Basiński, Jan Gaj, Grzegorz Olszewski,   

  Jacek Tarczewski,  Marcin Wroński  

Sekretarz obrad:  Ewa Kempska   

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, proszę o dokonanie korekty w porządku obrad i zmianę kolejności 

przyjmowanych projektów uchwał planistycznych. 
 

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: Marulewskiej, 

Konwaliowej i Niezapominajki umieszczony w punkcie 14 powinien być zgodnie                    

z kolejnością rozpatrzony w punkcie 16.  

Tym samym punkt 15 otrzyma numer 14, a punkt 16 numer 15. 

Przystępujemy do głosowania. 

Kto jest za przyjęciem proponowanych zmian? 

Głosowanie 1 - za przyjęciem proponowanych zmiany kolejności przyjmowanych 

projektów uchwał planistycznych. 
 

Wynik głosowania: za - 17, przeciw – 0, wstrzym. się – 0.  
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Rada przyjęła proponowaną zmianę i proszę o zmianę kolejności projektów uchwał. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 

Czy ktoś z państwa ma inne propozycje zmian do porządku obrad?  
 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu.  
 

Stwierdzam, że Rada obradować będzie zgodnie z przesłanym porządkiem obrad, 

który uwzględnia przyjętą przed chwilą zmianę. 
 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania uchwał 

Rady Miejskiej Inowrocławia. 

6. Rozpatrzenie „Raportu o stanie Miasta Inowrocławia za 2021 r.”: 

a)  wystąpienie Naczelnika Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego 

i Funduszy  Europejskich, 

b)  wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia,  

c)  debata nad raportem o stanie gminy, 

(zgodnie z art. 28aa ust. 6, 7 i 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym w debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą 

zabierać głos. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos składa do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia  pisemne zgłoszenie, poparte 

podpisami – co najmniej 50 osób. Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu 

poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja, podczas której ma być 

przedstawiany raport o stanie gminy. Mieszkańcy są dopuszczani do głosu 

według kolejności otrzymania przez Przewodniczącego Rady zgłoszenia. 

Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosi 15), 

d)  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia wotum zaufania: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja,  

− głosowanie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021. 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta 

Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2021: 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022: 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034: 

– jak w punkcie 9. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta 

Inowrocławia na lata 2021-2030. 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego 

i Funduszy Europejskich, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Strategii i Promocji Miasta, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego na 2022 rok:   

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia,  

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy 

Społecznej, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego:  

–jak w punkcie 12. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego (dot. mpzp w rejonie ulic 

Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki): 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie.  
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, 

zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej należących do 

zadań własnych gminy, oraz o zasadach ich finansowania (dot. mpzp w rejonie ulic 

Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki): 
− jak w punkcie 14. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: 

Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki: 

− jak w punkcie 14. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2022 r. 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planów pracy komisji Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2022 r. 

- jak w punkcie 17. 

19. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

20. Zakończenie obrad. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

Patryk Kaźmierczak – sekretarz obrad LI sesji Rady Miejskiej: 

Poinformował, że protokół odzwierciedla przebieg sesji i wnosi o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  2 - Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 3 do protokołu. 
 

Ad 4.  Wybór sekretarza obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję panią radną Ewę Kempską. 
 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy pani radna wyraża zgodę? 
 

Ewa Kempska – Radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 
 

Głosowanie 3  -  Wybór sekretarza obrad (Ewa Kempska):  
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad została pani radna Ewa Kempska. 

 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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Ad 5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście Państwo wraz z materiałami na sesję. Zapytania do 

Informacji radni mogli i mogą składać na piśmie. 
 

Ad 6. Rozpatrzenie ,,Raportu o stanie Miasta Inowrocławia za 2021 r.”: 
 

Anna Rozesłaniec – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 
 

Przedstawiła ,,Raport o stanie Miasta Inowrocławia za 2021 r.”: 

(Raport stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado na podstawie art. 28 aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, Prezydent Miasta Inowrocławia przedstawia Radzie ,,Raport o stanie Miasta 

Inowrocławia za 2021 r.”. Raport obejmuje podsumowanie działalności Prezydenta                 

w roku ubiegłym, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał 

Rady Miejskiej Inowrocławia.  
 

Informuję Wysoką Radę, że wszystkie Komisje branżowe Rady Miejskiej 

Inowrocławia zapoznały się z ,,Raportem o stanie Miasta Inowrocławia za 2021 r.”. 
 

Wysoka Rado, otwieram debatę nad Raportem.  
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, powiem krótko, jeżeli chodzi o stan Miasta 

za rok 2021. Wszystkie dane, długoterminowe i krótko, praktycznie pokazują, że 

Miasto w sposób niedostateczny się rozwija. Znajduje się w stagnacji, a w poprzednim 

roku mieszkańcy dostali w prezencie od władz Miasta głównie podwyżki różnego 

rodzaju opłat, podatków, opłat za śmieci, przedszkola itd. Także nie tędy droga, jeżeli 

będziemy tylko i wyłącznie przerzucali koszty funkcjonowania Miasta na 

mieszkańców to nie wróży to dobrze. Nie wiem z czego to wynika, czy to wynika po 

prostu z tego, że nie macie pomysłu, jak kierować Miastem czy wpadliście w rutynę, 

bo jak się na to patrzy z zewnątrz, nawet tu jedynym działaniem, jakie wykonuje 

Prezydent, a niekiedy Rada Miasta, są to różnego rodzaju jakieś uchwały o zasięgu 

ogólnokrajowym, ogólnopolitycznym, które mają służyć tylko i wyłącznie zbiciu 

kapitału politycznego dla określonej grupy osób.  
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, ja chciałem powiedzieć, że oprócz tych uchwał, są również 

bardzo merytoryczne wnioski, które są składane przez Prezydenta w imieniu 

mieszkańców do rządzących po to, żeby mogły zostać przeprowadzone inwestycje i to 
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inwestycje, które jakby są niezbędne w ogóle funkcjonowania nie tylko Miasta jako 

Miasta, ale przede wszystkim mieszkańców. W swoim wystąpieniu o jednej z takich 

inwestycji powiem. Mimo że od kilku lat mamy do czynienia z sytuacją 

systematycznego ograniczania dochodów naszego Miasta, czy to na skutek 

nieudolnych zmian podatkowych, czy to na skutek nieprzyznawania dotacji, które są 

jak wiemy przyznawane są wg klucza partyjnego, mimo konieczności ponoszenia 

coraz to większych nakładów m. in. na oświetlenie chodników, ulic. Z tego Raportu 

wynika, że w 2021 r. udało się, mimo tych trudności, zrealizować inwestycje bardzo 

ważne dla mieszkańców, takie jak: przebudowa fragmentu ulicy Wawrzyniaka, 

rozpoczęcie przebudowy ulicy Ranusa, udało się kontynuować też montaż 

nowoczesnego oświetlenia „led” w wielu częściach naszego miasta i udało się 

również, co prawda w ograniczonym zakresie, ale wesprzeć organizacje pozarządowe. 

Szanowni Państwo, jakie wnioski płyną z Raportu o stanie Miasta Inowrocławia za 

2021 r.? O takim wniosku chciałbym w tym punkcie powiedzieć. Otóż potrzebujemy 

nowoczesnych i skutecznych rozwiązań w zakresie budowy nowoczesnego źródła 

ogrzewania w naszej miejskiej ciepłowni. I przed nami jako samorządem, nie tylko 

naszym samorządem, ale wieloma samorządami jest wielkie wyzwanie, jakim jest 

transformacja energetyczna. Tymczasem jak czytamy w Raporcie, zresztą nie tylko w 

tym Raporcie, ale z tych informacji, które wcześniej przekazywało Miasto i Pan 

Prezydent, rząd odmówił Inowrocławiowi przyznania środków na tą strategiczną dla 

wszystkich mieszkańców naszego miasta inwestycję. To były środki, to był wniosek 

podajże na kwotę trochę ponad 33 000 000 zł. I w tym miejscu chciałem powiedzieć, 

że mam nadzieję, że rządzący pójdą po rozum do głowy, że w końcu zrozumieją, że 

poprzez wysyłanie mieszkańców naszego miasta do zbierania chrustu nie rozwiążą 

problemu, że w końcu zrozumieją, że tylko poprzez inwestycje ekologiczne, źródła 

ogrzewania, źródła ciepła można ten problem, który dotyka nie tylko Inowrocławia, 

ale również wielu samorządów w całej Polsce rozwiązać. Mam nadzieję, że prędzej 

czy później te środki na ten cel do Inowrocławia trafią.  
 

Maria Żukowska – Radna RMI:   

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, pozwolę sobie tak z doświadczenia kilka słów 

na temat oświaty. Sami wiemy jak przedkłada się subwencja oświatowa, która spływa 

do naszego Miasta, a jakie koszty zostały nałożone na organy prowadzące, a co za tym 

idzie do spełnienia jako dla dyrektora. Pandemia to trudny okres czasu, natomiast to, 

co ustawodawca nałożył na dyrektora, czyli szeroko pojętą pomoc psychologiczno-

pedagogiczną zostało po stronie organu prowadzącego. Mimo wszystko chciałbym 

tutaj podkreślić, że w naszym mieście podjęto wszystkie projekty, jakie były możliwe, 

zmodernizowano Szkołę Podstawową nr 8. Ponadto nie zrezygnowaliśmy w mieście 

z programów takich rehabilitacyjnych, jak proste plecy, co też znacząco wpłynęło na 

budżet Miasta, więc uważam, że pomimo mniejszej subwencji, pomimo mniejszych 

wpływów do budżetu naszego Miasta, nasze placówki oświatowe prawidłowo 

funkcjonują, organizowane są teraz już i w ubiegłym roku również, zajęcia dla 

młodzieży podczas ferii zimowych. Czyli my tego nie odczuwamy, natomiast odczuwa 

budżet Miasta i to należałoby podkreślić, że oświata, która jest chyba najtrudniejszą 
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tutaj składową budżetu Miasta funkcjonuje prawidłowo i te zadania organ prowadzący 

wypełnia. Gratuluję, że udało nam się to realizować.  
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Ad vocem do wypowiedzi pana radnego Patryka Kaźmierczaka.  
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, otóż chwali się, że jako jedno z większych 

dokonań inwestycyjnych poprzedniego roku, wyremontowanie jednej ulicy i części 

drugiej ulicy, czyli półtora ulicy. Chciałbym Państwa poinformować i radnego, że ulic 

gminnych w Inowrocławiu mamy 300. Także jak będziemy po półtorej ulicy 

remontować rocznie to następny raz remont tej części Wawrzyniaka i Ranusa będzie 

za 200 lat. W sposób tutaj prosty matematycznie 300 podzielimy przez półtora, także 

na pewno nie tędy droga i jak tak dalej pójdzie to będziemy mieli ulice jak za czasów 

chyba Mieszka I, zatem dziękuję bardzo.   
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Tak jak powiedziałem m.in. Szanowni Państwo, gdyby pan radny przeczytał ten 

Raport, to by szczegółowo zapoznał się z wykazem tych wszystkich ulic, które były 

remontowane i modernizowane.  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia:  

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Pan radny Wroński już nie 

odpowie rozumiem, zrezygnował z możliwości repliki. W związku z tym zabiorę głos 

w kilku tylko zdaniach. Serdecznie dziękuję panu radnemu Kaźmierczakowi i pani 

radnej Żukowskiej za takie merytoryczne ustosunkowanie się do Raportu jaki 

wspólnie przygotowaliśmy, wspólnie z pracownikami urzędu. Jeżeli chodzi o głos 

pana radnego PiS-u, no to wykonał po prostu pan radny swoje zadanie, proszę się nie 

dziwić, bo ja się nie dziwię. Są zadania polityczne, pan złożył tu deklarację polityczną 

przed kamerami TVP oraz TVP Info, powtórzył to, co mówił przed wejściem do 

ratusza i życie toczy się dalej, jest możliwość kolejnego awansu panie radny. 

Bylibyśmy bardzo zadowoleni, gdyby jednak pan i Państwo odnosili się przy tak 

skomplikowanych dokumentach, jakie przygotowujemy przez kilka miesięcy w sposób 

rzeczowy, konkretny do poszczególnych części, ale widzę, że nie to miejsce i nie ten 

czas, trudno.  
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Ad vocem.  

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, no tu różne są, że tak 

powiem, rozumienie naprawy nawierzchni ulic. Ja mieszkam na ulicy Spornego, gdzie 

jest droga gruntowa, wyrównywarka przyjedzie też raz w roku czy dwa razy w roku, 

pół godziny czy godzinę, o i też oczywiście to jest naprawa powierzchni drogi, ale 

powiem tak, my jako radni tutaj siedzący, czekamy cały czas od Pana Prezydenta za 

deklaracją, chęcią z nami rozmowy. My z chęcią pomożemy w przygotowaniu 

wniosku, rozeznaniu się, które wniosku mają lepszy priorytet, to co mówiłem ostatnio, 

które są lepiej punktowane, jakie pomysły dla Miasta. Czekamy żeby Pan się do nas 

zwrócił, odezwał, też nam powiedział, jakie Pan ma plany odnośnie inwestycji, my z 

chęcią pomożemy. Tak jak mówiłem, tu kolega Jacek jest doradcą wojewody, z chęcią 
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pomoże. Ja pracuję w administracji centralnej w Warszawie, też z chęcią pomogę, jak 

szereg nas innych, także czekamy za dobrą wolą i z chęcią pomożemy dla dobra 

Miasta.  

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Ad vocem.  

To, co powiedział pan radny to jedynie potwierdza to w jaki sposób te wnioski są 

rozpatrywane. Nie merytorycznie tylko w inny sposób, także czarno na białym pan 

nam tutaj przedstawił.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, w związku z wyczerpaniem listy dyskutantów zamykam debatę nad 

Raportem o stanie Miasta Inowrocławia za 2021 r.   
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia wotum zaufania. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, art. 28 aa ust. 9 ustawy o samorządzie gminnym określa, że po 

zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy, rada gminy przeprowadza 

głosowanie nad udzieleniem Prezydentowi wotum zaufania. 
 

Zapytania i dyskusja do projekty uchwały:   
 

Ewa Podogrodzka – Radna RMI: 

Panie Przewodniczący, mam takie pytanie w kwestii formalnej, bo mamy za chwilę 

głosować i nie wiem, na jakie nazwisko będziemy głosować czy na Pana Prezydenta 

Brejzę czy Mejzę.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W przedmiocie dzisiejszych obrad będziemy głosować nad wotum zaufania dla Pana 

Ryszarda Brejzy, a nie dla posła Mejzy, ale niektórym się to myli.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem listy dyskutantów zamykam ten punkt i wysoka Rado  

podsumowując, Raport o stanie Miasta jest dokumentem obszernym, rzetelnym, 

obejmuje dużo ważnych informacji, włącznie z tymi, które określone są w ustawie                     

o samorządzie gminnym, ma prostą formę wolną od takiego określiłbym urzędniczego 

języka, przez co jest dostępny praktycznie w treści dla każdego mieszkańca, opisuje 

działalność i efekty w poszczególnych obszarach zadań naszego samorządu, 

podsumowuje także przedsięwzięcia Prezydenta w poprzednim roku i całokształt 

zarządzania. Oceniam go pozytywnie, dlatego bardzo Państwa proszę o udzielenie 

wotum zaufania Prezydentowi Miasta Inowrocławia w najbliższym głosowaniu.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RM: 

Kto na państwa radnych, po przeprowadzeniu debaty nad Raportem o stanie Miasta 

Inowrocławia za 2021 rok oraz informacjach uzyskanych w jej toku, jest za podjęciem 

uchwały i udzieleniem udzielenie Prezydentowi Miasta Inowrocławia wotum zaufania.     



9 
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 4  za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia wotum zaufania. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 6, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 6  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII//487/2022 w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Inowrocławia wotum zaufania. 
 

Stwierdzam, że Rada udzieliła wotum zaufania Prezydentowi Miasta. 
 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, przystępujemy do rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta Inowrocławia za rok 2021  i oceny wykonania budżetu. 
 

Sprawozdanie wraz ze sprawozdaniami Biblioteki Miejskiej, Kujawskiego Centrum 

Kultury, Informacją o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia oraz 

pozostałymi dokumentami zostało radnym dostarczone w terminie wcześniejszym. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie Panią Dorotę Rutkowską – Skarbnika Miasta Inowrocławia 

i przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej.  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Prezydent Miasta przedstawił sprawozdanie 

roczne z wykonania budżetu za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, sprawozdaniem z wykonania planów finansowych przez instytucje 

kultury. Sprawozdanie finansowe obejmujące bilans wykonania budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego, bilans jednostki i zakładu budżetowego, rachunek zysków 

i strat jednostki, zestawienie zmian funduszu jednostki oraz informację dodatkową. 

Przedłożone przez Prezydenta Miasta Inowrocławia sprawozdanie z wykonania 

budżetu Miasta Inowrocławia zostało zaopiniowane pozytywnie przez Skład 

Orzekający  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. Miasto Inowrocław 

w roku 2021 zrealizowało budżet w zakresie dochodów w kwocie ponad 413 mln zł, 

wydatki w kwocie ponad 389 mln zł. Pomimo trudnej sytuacji związanej z panującą 

pandemią, ubytkami w dochodach własnych w tym niższych wpływów, m. in. z opłaty 

uzdrowiskowej oraz brakiem rekompensat z tego tytułu, Miasto uzyskało dodatni 

wynik tj. nadwyżkę budżetową w kwocie ponad 24 mln zł przy planowanym deficycie. 

Tak dobra realizacja budżetu wynikała z faktu, że zrealizowano wyższe dochody niż 

planowano o prawie 20 mln zł, a poniesione wydatki były niższe o 11 mln zł, 

w szczególności dotyczyło to wydatków bieżących. Miasto otrzymało w miesiącu 
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grudniu 2021 roku dodatkową subwencję w kwocie ponad 12 mln zł  z tytułu 

utraconych częściowo, ale tylko częściowo dochodów z tytułu udziału w PIT i CIT. 

Miasto w roku 2021 spełniło normy wynikające z ustawy o finansach publicznych 

w zakresie ukształtowania się nadwyżki operacyjnej, obsługi długu, dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Budżetowego, która przekroczyła 50% kosztów, jednak 

było to zgodne z obowiązującymi przepisami. W minionym roku Miasto, mimo 

trudnej sytuacji dobrze funkcjonowało i się rozwijało. Na inwestycje wydatkowano 

ponad 22 mln zł, realizując modernizację gospodarki miejskiej w zakresie przebudowy 

ulic i chodników kwota 5 mln zł, na gospodarkę mieszkaniową w tym modernizację 23 

budynków starej substancji mieszkaniowej wydatkowano prawie 4 mln zł. Dokonano 

remontu tężni solankowej w ramach projektu Uzdrowisko Inowrocław – rozwój 

potencjału endogenicznego za kwotę ponad 1 mln zł. Wykonano zielone podwórko, 

park kieszonkowy oraz ciągi komunikacyjne w Parku Solankowym. Dokonano 

również zakupu sprzętu komputerowego dla administracji publicznej. Na 

bezpieczeństwo publiczne wydatkowano prawie 600 tys. zł, na modernizację 

oświetlenia to kwota ponad 800 tys. zł, inwestycje wykonane w Zakładzie Robót 

Publicznych kwota ponad 500 tys. zł. Inwestycje realizowane przez Ośrodek Sportu 

i Rekreacji kwota prawie 200 tys., natomiast inwestycje przeprowadzone w szkołach 

i przedszkolach to kwota ponad 4,5 mln zł. Wydatki inwestycyjne były finansowane 

środkami zewnętrznymi, jest to kwota ponad 4 mln zł, kredytem ponad 2 mln zł oraz 

środkami własnymi kwota prawie 16 mln zł, procentowo to jest ponad 70% ogółem 

wydatkowanych środków. W minionym roku na oświatę i opiekę wychowawczą 

wydatkowano ponad 103 mln zł, finansując naukę dla prawie 4800 uczniów 

w szkołach publicznych oraz 430 uczniów w szkołach prywatnych, jak również opiekę 

nad przedszkolakami w ilości prawie 2500 zł, z tego ponad 1300 dzieci to jest dotacja 

dla przeszkoli, ponad 1000 zł dla przedszkoli prywatnych, na którą przekazano dotację 

w kwocie ponad 10 mln zł. Poniesione wydatki finansowane były subwencją 

oświatową w kwocie ponad 53 mln zł, dotacjami  i innymi wpływami w kwocie 

prawie 8 mln zł oraz dochodami własnymi w kwocie ponad 42 mln zł. Wydatki na 

rodzinę to kwota ponad 103 mln zł i dotyczyły świadczeń wychowawczych dla ponad 

10 tys. osób, rodzinnych dla  ponad 4 tys. osób, wspierania rodzin, funkcjonowania 

dwóch żłobków, do których uczęszczało średnio 127 dzieci. Zadania te były 

finansowane dotacjami z budżetu państwa w kwocie 90 mln zł, co stanowiło 92 % 

ogółem wydatkowanych środków. Pozostałe kwoty, pozostałe wydatki zostały 

finansowane dochodami własnymi w kwocie ponad 7 mln zł. Na pomoc społeczną 

wydatkowano 34 mln zł, finansując funkcjonowanie Domu Dziennego Pobytu, 

Środowiskowego Domu Samopomocy, a także funkcjonowanie Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. Zadanie to było finansowane dotacjami z budżetu Państwa 

w kwocie prawie 11 mln zł, wpłatami, różnymi dochodami oraz dochodami własnymi 

w kwocie 22 mln zł. Gospodarka komunalna pochłonęła ponad 36 mln zł, finansując 

zadania obejmujące m. in. gospodarkę odpadami ponad 18 mln zł, sprzątanie miasta 

ponad 2 mln zł, utrzymanie zieleni 2 mln zł, funkcjonowanie schroniska dla zwierząt 

tj. kwota 1 mln zł, oświetlenie to już ponad 3,5 mln zł. Zadanie było finansowane 

wpłatami mieszkańców za odpady komunalne, tutaj dochody z tego tytułu to kwota 
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19 mln zł. W 2021 r. wydatki na transport stanowiły kwotę 21 mln zł i dotyczyły 

dopłat z tytułu udzielanych ulg i zwolnień dla osób korzystających z miejskiej 

komunikacji tj. kwota 14 mln zł, która wykonała prace przewozową o długości 

1 milion 420 tys. km, przewożąc ponad 2,5 mln pasażerów. Realizacja budżetu w 2021 

r. zapewniła harmonijny rozwój społeczny i gospodarczy naszego miasta, który 

stanowi jego misję zgodnie z przyjętą Strategią Miasta. Wnoszę o rozpatrzenie 

przedstawionych sprawozdań, jednocześnie proszę o rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za rok 2021. Jednocześnie proszę o dopisanie w uzasadnieniu 

w zdaniu komisja rewizyjna wydała pozytywną opinię o wykonaniu budżetu Miasta za 

rok 2021. Proszę o rozpatrzenie tego projektu.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Bardzo proszę Panią Marię Stępniowską – Przewodniczącą Komisji Budżetu 

i Finansów o przedstawienie opinii Komisji o projekcie uchwały. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisji Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie pana Waldemara Wąśniewskiego – Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej i przedstawienie opinii dotyczącej wykonania budżetu przez ww. Komisję 

łącznie z opiniami pozostałych Komisji branżowych. 
 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 

Sprawozdania, o których mowa w uzasadnieniu do projektu uchwały były 

rozpatrywane przez Komisję Rewizyjną. 

Komisja Rewizyjna, jak i wszystkie pozostałe Komisje branżowe Rady Miejskiej 

Inowrocławia wydały pozytywną opinię  o wykonaniu budżetu Miasta Inowrocławia 

za rok 2021.  
 

Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Miasta Inowrocławia  

za  2021 r. – stanowi załącznik nr  7  do protokołu. 
 

Opinie Komisji branżowych Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 8 (plik)  

do protokołu. 
 

Zapytania i dyskusja: 

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, co do prawidłowości sprawozdania finansowego i sprawozdania                  

z wykonania budżetu nie można podnieść zastrzeżeń natury merytorycznej. Potwierdza 

to najbardziej kompetentny organ, jakim jest Regionalna Izba Obrachunkowa. 

Zaprezentowane informacje o sytuacji finansowej i majątkowej naszego Miasta w tych 

dokumentach są rzetelne i kompletne. Spełniają kryteria  i cele określone we 
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właściwych przepisach, dlatego powinno zostać zatwierdzone przez organ stanowiący 

w naszym przypadku Radę Miejską.  
 

Przypomnę, że wszyscy zapoznali się z następującymi dokumentami: sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2021 r., informacją o przebiegu 

wykonania planu finansowego Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza również za 

rok ubiegły, informacją o przebiegu wykonania planu finansowego Kujawskiego 

Centrum Kultury, a także informacją o stanie mienia komunalnego Miasta 

Inowrocławia za rok ubiegły. Mieli Państwo też okazję zapoznać się z bilansem 

z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, bilansem jednostki 

budżetowej lub samorządowego zakładu budżetowego, rachunkiem zysków i strat 

jednostki, zestawieniem zmian funduszu jednostki, a także uchwałą. Nie będę już 

czytał jej numeru wspomnianego składu przez Panią Skarbnik Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 20 kwietnia wraz z informacją o stanie Miasta, a także opiniami 

wszystkich komisji branżowych Rady Miejskiej łącznie z opinią Komisji Rewizyjnej.   
 

Zapytania i dyskusja do projektu uchwały: 

Nie było. 
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 5 - za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 6, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 9 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/488/2022 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za rok 2021. 
 

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2021. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie pana Waldemara Wąśniewskiego – Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej i przedstawienie wniosku Komisji o udzielenie absolutorium. 
  

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 

Informuję Państwa, że Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Inowrocławia wystąpiła do 

Rady Miejskiej z wnioskiem o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2021. Wniosek w sprawie 

absolutorium podlegał zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową i uzyskał 

pozytywną opinię w dniu 7 czerwca 2022 r.  

Wniosek z opinią Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 
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Uchwała Nr 12/Kr/2022 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 14 maja 2021 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej Inowrocławia w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta 

Inowrocławia za 2021 r. stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  
 

Wysoka Rado, przypomnę, że wszyscy zapoznaliście się z dokumentami, wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Inowrocławia 

z tytułu wykonania budżetu za rok ubiegły, a także z uchwałą Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 7 czerwca w sprawie opinii o wniosku komisji rewizyjnej Rady 

Miejskiej w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta.  
 

Wysoka Rado, zgodnie z istniejącym orzecznictwem, podstawę decyzji rady gminy 

w sprawie absolutorium stanowić może wyłącznie wykonanie budżetu. Rada gminy 

powinna brać pod uwagę opinię składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w kwestii tego wykonania. Głosowanie przeciwko udzieleniu absolutorium organowi 

wykonawczemu z przyczyn innych niż wykonanie budżetu stanowi naruszenie prawa. 

Dlatego apeluję do Państwa, aby zgodnie z literą tego prawa głosować za udzieleniem 

absolutorium Prezydentowi Miasta.  
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały i udzieleniem absolutorium dla Prezydenta 

Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2021? 
 

Głosowanie 6 za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2021: 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi  załącznik  nr 12  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/489/2022 w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Prezydenta Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 

2021. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Stwierdzam, że Rada uchwałę podjęła i udzieliła absolutorium Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2021. Z przykrością stwierdzam, że 

część z nas uznała iż nie obowiązuje ich prawo, o którym wspominałem.  

Gratuluję Panu Prezydentowi uzyskania absolutorium. 
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Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, doskonale wiecie jako 

Inowrocławianie, że ubiegły rok, wykonanie budżetu, to nie zawiera i nie mieści się 

w jednej formule remontu lub budowy jednej ulicy. Wy doskonale wiecie i choćby 

tego typu wiadomość poprzez środki masowego przekazu nam nieprzychylne na 

skutek wystąpień pewnych nieprzychylnych nam ludzi, wędrowały na całą Polskę, to 

Inowrocławianie i tak wiedzą doskonale w jakim mieście żyją, mieście rozwijającym 

się, mieście pięknym, mieście dobrze funkcjonującym i tak nas oceniają, ale to nie 

znaczy, że nie mają prawa do oczekiwania realizacji przez nas kolejnych inwestycji 

zapewnienia rozwoju ich miasta. I to musimy pamiętać mając kontakt z mieszkańcami, 

planując wydatki budżetowe, a my, myślę o pracownikach Urzędu i o sobie, jako 

organ wykonawczy, Prezydent Miasta musi ten budżet realizować. I to ostatnie 

głosowanie, za co pragnę za wyniki jego serdecznie Państwu podziękować to jest 

pewne takie uznanie , że urząd Prezydenta poprawnie wykonał budżet przyjęty przez 

radnych uchwałą za 2021 rok, bo tak dokładnie to się zamyka intencja tego 

głosowania. Tylko i wyłącznie. Czyli to określiliście Państwo, te wydatki, zachowanie 

staranności przy wydawaniu tych pieniędzy, skontrolowane wcześniej przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Bydgoszczy, zostały potwierdzone uchwałą. Ci 

z Państwa, którzy głosowali przeciwko mają inne zdanie. Uważają, że nie 

wykonywałem tego budżetu przyjętego przez Państwa w uchwale Rady. Nie 

sprecyzowali, w jakiej części nie wykonałem tych zadań, chociaż bardzo byłbym 

wdzięczny, no niestety już jest po głosowaniu, żeby zgłosili te uwagi, w której części 

nie  zostały wykonane te zadania, bo to jest tylko i wyłącznie ocena wykonania 

uchwały przyjętej przez radnych, przez Państwa. No cóż, pragnę serdecznie 

podziękować tym szczególnie z Państwa, na których wsparcie możemy liczyć, mogą 

liczyć mieszkańcy Inowrocławia, bo wszyscy chcemy żyć w mieście, którego jesteśmy 

przecież mieszkańcami i będziemy mieszkańcami rozwijającymi się w coraz lepszych 

warunkach, a ten ubiegły rok pozwólcie, że chociaż w jednym zdaniu podsumuję 

jednak, był rokiem dla nas bardzo trudnym, również w zakresie wykonania uchwały 

budżetowej przez Państwa przyjętym, wymaga modyfikacji kilkukrotnej przynajmniej 

uchwały budżetowej, dostosowania się do zmieniających się trudnych warunków, 

głównie z pandemią, to były ograniczenia w komunikacji. Koszty z tego tytułu, jakie 

musieliśmy dodatkowe ponieść, to była konieczność niesienia i wyjścia z pomocą dla 

ludzi niepełnosprawnych, dla ludzi z ograniczoną możliwością uzyskania wsparcia ze 

strony członków swoich najbliższych rodzin. Żeby w okresie pandemii, tego 

nieszczęścia, z jakim spotkała się nie tylko Polska, ale i pokaźna część świata, że 

mogli liczyć na pomoc i wsparcie ze strony pracowników naszej pomocy społecznej, 

organizacji społecznych wspieranych przez nas i tak dalej. My wszędzie tam byliśmy, 

w akcjach pomocy charytatywnych i innych. I powiem Państwu to , o czym zapewne 

nie wiecie również, większość mieszkańców Inowrocławia, że płaciliśmy również, 

dopłacaliśmy z tych pieniędzy przeznaczonych na Straż Miejską do realizacji zadań 

rządowych, bo Straż Miejska została przejęta w pewnym momencie decyzją 

wojewody, zgodnie z obowiązującym porządkiem prawnym przez Komendanta 

Wojewódzkiego Policji do dyspozycji policji, do realizacji zadań policji w okresie 
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pandemii, więc swoje zadanie, jako samorząd inowrocławski, wypełniliśmy bardzo 

dobrze. Ja dziękuję Państwu bardzo za tą współpracę i za tego typu ocenę, bo był to 

rok bardzo trudny dla nas wszystkich.  
 

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022.  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 7 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022. 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 13 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/490/2022 zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022. 
 

Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034. 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 8 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034. 
 



16 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 14 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/491/2022 zmieniającą uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034. 
 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 

Miasta Inowrocławia na lata 2021-2030.  
 

Michał Jaśtak – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich: 

Przedstawił projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Strategii i Promocji Miasta  

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 
  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 9 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta 

Inowrocławia na lata 2021-2030. 
 

Wynik głosowania:  za -  15, przeciw – 2, wstrzym. się – 5. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 15 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/492/2022 w sprawie przyjęcia 

Strategii Rozwoju Miasta Inowrocławia na lata 2021-2030. 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, proszę mi wybaczyć, że po 

tym głosowaniu, jednak głos zabiorę, bo trochę jestem zaskoczony, że nie odbyła się 

debata. Spodziewałem się z pracownikami, jesteśmy przygotowani, z autorami tego 

niezwykle ważnego dokumentu również. Przyjmuję to jako wyraz zaufania, wielkiego 

zaufania ze strony wszystkich Państwa. I radnych tych wspierających nas, organ 

wykonawczy i tych radnych z opozycji, jako wsparcia dla kierunków rozwoju Miasta, 

jakie określiliśmy do 2030 roku. Jest to jeden z najważniejszych dokumentów, jakie 

w aspekcie planistycznym może przyjąć Rada Miejska i mogą przyjąć radni miejscy. 

Dziękuję za tę decyzję, ten dokument był przygotowywany można powiedzieć od 

kilku lat w gruncie rzeczy, a przez kilka miesięcy konsultowany z mieszkańcami 

Inowrocławia, z Państwem, z różnymi organizacjami i stowarzyszeniami, każdy mógł 

zabrać głos, zgłosić swoje wnioski. Ci, którzy zgłaszali, były te wnioski poddane 

analizie i teraz naszym zadaniem jako samorządu jest to określanie, przełożenie tych 
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planistycznych celów, jakie określiliśmy sobie w dokumencie przyjętym dzisiaj przez 

Państwa, na ten układ wykonawczy, czyli jak zrealizować te zadania, w jaki sposób, 

aby zapewnić rozwój Miasta Inowrocławia aż do 2030 roku, czyli grubo poza tę 

kadencję i jeszcze kolejną Rady Miejskiej. Przyjmuję to jako wyraz, Państwa wyniki 

głosowania, jako wyraz zaufania dla organu Prezydenta Miasta. Ja dziękuję 

pracownikom, którzy zajmowali się w tym układzie przygotowawczym, głowni pani 

zastępcy Prezydenta Ewie Witkowskiej, panu naczelnikowi Jaśtakowi, pani kierownik 

Rozesłaniec i wielu innym, bo wszyscy byli zaangażowani, we wszystkich wydziałach 

stosownych od strony merytorycznej i rzeczowej od finansów po drogi, 

w przygotowaniu tego dokumentu chcę Państwu powiedzieć, to był bardzo porządnie 

przygotowywany akt prawny, czy przyjmowany w formie uchwały przez Państwa 

i bardzo dziękuję za dostrzeżenie tego faktu.  
 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego na 2022 rok. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia. 

Przedstawił projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 
  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 10 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego na 2022 rok. 
 

Wynik głosowania:  za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 16 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/493/2022 w sprawie przyjęcia 

Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na 2022 rok. 
 

Ad 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku 

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia. 

Przedstawił projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 
  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 11 – za podjęciem uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku 

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego. 
 

Wynik głosowania:  za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 17 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/494/2022 w sprawie określenia 

wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji 

o dochodach gospodarstwa domowego. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, w przypadku gdy w porządku obrad kolejno następujące po sobie 

punkty dotyczą projektów uchwał pochodzących od tego samego wnioskodawcy, 

obejmujących sprawy z tego samego lub podobnego zakresu, które jednocześnie 

wchodzą w zakres działania jednej komisji, Rada może postanowić o przedstawieniu 

w jednym wystąpieniu wszystkich tych projektów uchwał przez wnioskodawcę oraz 

odpowiednio opinii właściwej komisji. Dalsze postępowanie związane 

z rozpatrywaniem projektów każdej z uchwał następuje według normalnych zasad 

(§ 37 ust. 2 Statutu). 
 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto jest za przyjęciem wniosku o przedstawienie w jednym wystąpieniu 3 projektów 

uchwał ujętych w punktach 14,15,16 porządku obrad oraz przedstawienie opinii 

właściwej komisji w tym zakresie?  

 

Głosowanie 12 - za przyjęciem wniosku. 

 

Wynik głosowania: za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek. 
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W związku z powyższym przystępujemy do rozpatrzenia kolejnych punktów.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie pana Romualda Cilskiego – Kierownika Referatu Planowania 

Przestrzennego w Wydziale Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości 

i przedstawienie 3 projektów uchwał ujętych kolejno w punktach 14, 15, 16 porządku 

obrad. 

Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości:  

Przedstawił projekty uchwał ujęte kolejno w punktach 14, 15, 16 porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie pana Jacka Bętkowskiego –Przewodniczącego Komisji Ładu 

Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych 

i przedstawienie opinii Komisji w zakresie wskazanych 3 projektów uchwał. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy teraz do punktów zapytania i dyskusja oraz do głosowań w zakresie 

przedstawionych projektów uchwał. 
 

Zapytania do projektów uchwał i dyskusja: 

Nie było. 
 

Ad 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego (dot. mpzp w rejonie ulic 

Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki):  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 13 – za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego (dot. mpzp w rejonie ulic 

Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki). 
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 19 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/495/2022 w sprawie stwierdzenia, 

że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego (dot. mpzp w rejonie 

ulic Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki). 
 



20 
 

Ad 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie 

realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej 

należących do zadań własnych gminy, oraz o zasadach ich finansowania (dot. 

mpzp w rejonie ulic Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki):  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 14 – za podjęciem uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie 

realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej 

należących do zadań własnych gminy, oraz o zasadach ich finansowania (dot. mpzp 

w rejonie ulic Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki):  
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 20 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/496/2022 w sprawie stwierdzenia, 

że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego (dot. mpzp w rejonie 

ulic Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki). 
 

Ad 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego 

w rejonie ulic: Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 15 – za podjęciem uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego 

w rejonie ulic: Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki. 
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 21 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/497/2022 w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego 

w rejonie ulic: Marulewskiej, Konwaliowej i Niezapominajki. 
 

Ad 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2022 r. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przepis § 20 ust. 1 Statutu Miasta Inowrocławia ustanowił wymóg uchwalania przez 

Radę Miejską półrocznych planów pracy, w których określić należy liczbę 

planowanych sesji oraz podstawowe tematy obrad.  
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Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektów uchwał i dyskusja. 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 16 – za przyjęciem uchwały w sprawie planu pracy komisji Rady 

Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2022 r. 
 

Wynik głosowania: za -21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/498/2022 w sprawie planu pracy 

komisji Rady Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2022 r. 
 

Ad 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy komisji  Rady 

Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2022 r. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektów uchwał i dyskusja. 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 17 – za przyjęciem uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2022 r. 
 

Wynik głosowania: za -20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LII/499/2022 w sprawie planu pracy 

komisji Rady Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2022 r. 
 

Ad 19. Wolne wnioski i informacje bieżące. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć 

wnioski dotyczące organizacji prac Rady i komisji lub miejsca i czasu ważnych dla 

Miasta uroczystości lub imprez? (§ 40 ust. 1 Statutu Miasta). 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Chciałbym Państwa poinformować, że następną roboczą, czyli taką zaplanowaną sesję, 

przewiduję na dzień 29 lipca, jeżeli oczywiście nie nastąpią jakieś niespodziewane 

okoliczności. 
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Ad 20. Zakończenie obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam LII sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  
 

Sesja trwała od godz. 1000 do godz. 1113. 

 
 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

/-/Tomasz Marcinkowski 

 

 

Sekretarz obrad: 
 

/-/ Ewa Kempska  
 

 

Protokółowała: /-/ Daria Górska 
 

 

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie Informacji 

Publicznej: bip.inowroclaw.pl  
 

 


